
– 1 –

Říjen 2008 • èíslo 5 • Cena 3 Kè

Slovo starosty
•

Jubilanti
•

Rada, zastupitelstvo
•

Výměna OP a ŘP
•

Volby 2008
•

Služil za Čepičky
•

Postřehy z Vietnamu
•

Senioři v Beskydech
•

Mateřská škola
•

ZUŠ bilancuje
•

Městská policie
•

Ze školních lavic
•

Poznáváte se ?

Z obsahu
Vážení spoluobčané,
měsíc říjen je ten pravý podzimní měsíc, který 
signalizuje blížící se příchod zimy. Svátek naší 
patronky Hedviky je v pátek 17. 9., proto 
následující neděli bude probíhat na náměstí 
slavnost, na kterou se mohou těšit především 
děti, pro které bude připraveno dost zajíma-
vých atrakcí. Po zkušenostech z minulých let 
jimi nepohrdnou ani dospělí. Těším se tedy 
na to, že se tu setkají lidé, kteří nemají celý 
rok čas, ale v tento den si čas najdou a budou 
se příjemně bavit.

V letošním roce jsme úspěšně dokončili 
rekonstrukci mateřské školy. Živé barvy na 
její fasádě rozzářily budovu do širokého oko-
lí. O prázdninách, díky pochopení rodičů, 
kteří zde mají své děti, a obětavému přístupu 
personálu, mohla být zahájena kompletní 
výměna vodovodního a odpadního potrubí, 
veškerých elektro rozvodů a s tím souvise-
jících stavebních prací. Obklady, nátěry, 
malby a další drobné stavební úpravy byly 
dokončeny včas, a 1. září mohly přijít do 
školky vaše děti. K této rekonstrukci bylo 
přistupováno s vědomím toho, že budova 
sloužila za plného provozu od roku 1978 
bez jakýchkoliv oprav a s postupem času 
by docházelo k různým havarijním stavům, 
které by komplikovaly její provoz.

Ke zkulturnění prostoru centra obce 
přispěla rekonstrukce autobusové zastávky 
a přilehlého parkoviště před kulturním 
domem. Poničené betonové panely na zastáv-
ce, které tu byly původně uloženy dočasně, 
měly svoji životnost již dávno za sebou a byly 
předmětem častých diskusí.

Pro nás měsíc říjen neznamená jenom 
přípravu na blížící se zimu. V nejbližší době 
zahájíme výstavbu splaškové kanalizace na 
ulici Balbínově po křižovatku s novou Hlu-
čínskou, včetně odbočky k domům čp. 411 
a 412. Hned nato se bude provádět výstavba 
splaškové kanalizace na ulici U Sokolovny 
od vjezdu z ul. Hlučínské po pekárnu pana 
Veličky. Po dobu stavebních prací na ul. 
Balbínově zde bude uzavřena doprava, 
což zkomplikuje život nejen lidem, kteří 
tu bydlí, ale i těm, kteří přijíždí do centra 
z Nordpolu.

Autobus č. 98 bude po tuto dobu jezdit 
dolů po stejné trase, tak jak jezdí nahoru, 
k čemuž jsme získali povolení od všech 
příslušných orgánů. Věřím, že případné pro-
blémy, které v průběhu výstavby vzniknou, 
společně s dodavatelem stavby vyřešíme.

Také na hřišti FC Odra Petřkovice se ob-
jevil čilý stavební ruch. Začíná zde výstavba 
nových šaten, která je situovaná do zadní 
části stávající tribuny. Nové šatny přispějí 
ke zlepšení především hygienických a kul-
turních podmínek hráčů všech věkových 
kategorií. 

Měsíc říjen je v letošním roce také měsí-
cem volebním. Občané budou mít možnost 
volit své zástupce do kraje. Nacházíme se 
v období, kdy nás kandidáti zavalují různými 
sliby. Ze zkušeností vím, že ne všechny sliby 
jsou splnitelné, a tak je při rozhodování,  
koho volit, dobré podívat se na to, co již 
podbízivý kandidát dokázal. V minulosti jste 
prokázali, že toto rozlišení umíte potvrdit 
správným vhozením hlasovacího lístku do 
volební urny. 

Přeji Vám šťastnou ruku a hodně pohody 
v dalších dnech.

 Jiří Dřevjaný, starosta

Slovo starosty

Lucie Kilarová 4.B
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V září oslavili své 
významné životní 

jubileum:
70 LET:

Brezanský Ladislav

Janíčková Kristina

Fischer Miloslav

75 LET:

Kociánová Kristina

80 LET A VÍCE:

Bugalová Paulina

Fryčová Vlastimila

Lesňák Erich

Masná Anežka

Prosková Hedvika

Seidlová Bedřiška

Vyoralová Hedvika 

V říjnu oslavili nebo 
oslaví:
70 LET:

Hurná Adolfina

75 LET:

Bilíková Eleonora

Goldová Libuše

Lasák Alfred

Tvrdý František

80 LET A VÍCE:

Boháčová Aloisie

Lokajová Lucie

Pavlicová Anna

Pražák Karel

Robenek Pavel

Schipullová Klaudie – 94 let!

Tomečková Žofie

Vítková Hildegarda

Z jednání rady (výtah):

Z jednání Zastupitelstva (výtah):

Dne 2. září 2008:
- rozhodla o uzavření smlouvy o poskyt-

nutí příspěvku mezi městským obvodem 
Petřkovice a obcí Ludgeřovice, která 
se týká neinvestičního příspěvku na 
údržbu veřejného pohřebiště v Ludgeřo-
vicích v roce 2008 ve výši 484 000 Kč,

- rozhodla o zadání zakázky malého 
rozsahu na zpracování žádosti o dotaci 
z Regionálního operačního programu 
NUTS II Moravskoslezsko 2007–2013 na 
akci „Rekonstrukce Základní školy čp. 
136“, včetně odborné konzultace, firmě: 
TECHNOEXPORT akciová společnost 
pro zahraniční obchod, Praha 1,

- povolila výjimku z počtu dětí v Mateřské 
škole Ostrava – Petřkovice, U Kaple 
670, příspěvková organizace, pro školní 
rok 2008/09, takto: 1. třída na 28 dětí, 
2. třída na 28 dětí, 3. třída na 28 dětí.

Dne 23. září 2008:
- rozhodla o zadání zakázky malého 

rozsahu na realizaci stavby „Oprava 

komunikace na ul. Jestřábí“ v rozsahu 
dle předložené nabídky zhotoviteli: 
JANKOSTAV s.r.o., Ostrava – Kun-
čičky,

- vzala na vědomí návrh obecně zá -
vazné vyhlášky města Ostravy o zákazu 
konzumace alkoholických nápojů na 
veřejném prostranství, kdy v Petřkovi-
cích je tento zákaz navržen v prostoru 
náměstí, a neměla k tomuto návrhu OZV  
připomínky,

- rozhodla o zadání zakázky malého roz-
sahu na realizaci stavby „Stavba tribuny 
FC Odra Petřkovice“, v rozsahu dle před-
ložené nabídky zhotoviteli: Milan Vjačka 
– Provádění staveb, Ludgeřovice,

- rozhodla o zadání zakázky malého 
rozsahu na zpracování realizační 
projektové dokumentace na akci 
„Rekonstrukce základní školy čp. 136 –  
2. a 3. etapa“, v rozsahu dle předložené 
nabídky zhotoviteli: Ing. Pavel Stoklasa –  
Projekt/Studio, Opava.

Dne 25. září 2008:
- vzalo na vědomí tři došlé písemné nabídky 

na koupi pozemku parc. č. 2072 a rozhodlo 
prodat tento pozemek nejvyšší nabídce – 
panu Jiřímu Jeřábkovi, bytem Bohumín,

- vzalo na vědomí Zprávu o výsledku hod-
nocení přiměřenosti a účinnosti systému 
finanční kontroly městského obvodu 
v roce 2008, provedenou odborem inter-
ního auditu a kontroly Magistrátu města 
Ostravy ve dnech 15. 9. až 19. 9. 2008,

- vzalo na vědomí a schválilo Zprávu o pl-
nění rozpočtu městského obvodu Petř-
kovice za období leden až srpen 2008, 
přednesenou starostou městského obvodu

- schválilo rozpočtové opatření, kterým:
- byla poskytnuta investiční dotace na 

rekonstrukci kanalizace ul. Balbínova ve 
výši 7 000 000 Kč,

- byla poskytnuta investiční dotace ve výši 
3 992 000 Kč na stavbu šaten a zázemí 
na hřišti FC Odra Petřkovice,

- vzalo na vědomí informaci starosty 
o záměru výstavby zařízení na separaci 
biologického odpadu v areálu hlučínské 
cihelny a: 

- vyjádřilo k tomuto záměru rozhodný 
nesouhlas,

- pověřilo starostu a radu městského 
obvodu využít všechny zákonné pro-
středky k prosazení neuskutečnění 
záměru výstavby zařízení na separaci 
biologického odpadu na katastru 
města Hlučína (areál bývalé cihelny),

- uložilo starostovi zaslat tento nesou-
hlas k rukám místostarosty města 
Hlučína.

Ing. Karel Gattnar, tajemník

Dnem 31. prosince 2008 končí plat-
nost občanských průkazů bez strojově 
čitelných údajů, které byly vydány do 31. 
prosince 2003. Konec platnosti se vzta-
huje i na občanské průkazy s vyznačenou 
platností „bez omezení“, s výjimkou 
občanských průkazů občanů narozených 
před 1. lednem 1936. 

Se žádostí se obraťte na obecní úřad 
obce s rozšířenou působností příslušný 
podle místa vašeho trvalého pobytu, 
v Ostravě na magistrát, popřípadě na 

kterýkoliv obecní úřad obce s rozšířenou 
působností mimo místo trvalého pobytu 
nebo na kterýkoliv matriční úřad. 

Žádost o výměnu občanského průkazu 
je nutno podat nejpozději do 30. listopadu 
2008. Kromě žádosti o výměnu průkazu 
je třeba předložit fotografii a dosavadní 
občanský průkaz. Doporučujeme obča-
nům, aby o výměnu občanského průkazu 
žádali průběžně a neponechávali ji na po-
slední měsíce roku 2008. Výměna těchto  
občanských průkazů je bezplatná. 

Miroslava Mokrošová, ved. odboru vnitř. věcí

Nezapomeňte na výměnu občanských průkazů 
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Hlasování začíná ve 14.00 hodin 
a končí ve 22.00 hodin prvého dne vo-
leb. Druhý den voleb začíná hlasování 
v 8.00 hodin a končí ve 14.00 hodin.

Dle ust. § 31 odst. 1 zákona č. 129/2000 
Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, se při volbách do 
Zastupitelstva Moravskoslezského kraje 
bude volit 65 zastupitelů.

V městském obvodu Petřkovice pro-
běhnou pouze volby – do Zastupitelstva 
Moravskoslezského kraje. 

Hlasování probíhá pouze ve volebních 
místnostech na území České republiky.

Pro volby do Zastupitelstva Moravsko-
slezského kraje je voličem státní občan 
České republiky, který alespoň ve druhý 
den voleb dosáhl věku nejméně 18 let a je 
přihlášen k trvalému pobytu v obci nebo 
na území vojenského újezdu v územním 
obvodu kraje. 

Volič může požádat ze závažných, 
zejména zdravotních, důvodů obecní 
úřad a ve dnech voleb okrskovou vo -

lební komisi o to, aby mohl hlasovat 
mimo volební místnost, a to pouze 
v územním obvodu volebního okrsku, 
pro který byla okrsková volební komise 
zřízena.

Volič obdrží hlasovací lístky nejpozdě-
ji tři dny před dnem voleb, tj. 14. října 
2008. Hlasovací lístky budou voličům 
doručeny do poštovních schránek, pro-
to je nutné, aby byly schránky správně 
označeny. Pokud z nějakých důvodů 
hlasovací lístky neobdrží, mohou si 
je vyzvednout v den voleb ve volební 
místnosti. 

Informace k volbám jsou zveřejněny na 
webových stránkách Ministerstva vnitra 
České republiky, tj. www.mvcr.cz, odkaz 
Informační servis –Volby. 

Žádosti o možnost hlasování do pře-
nosné volební schránky jsou přijímány 
na Úřadu městského obvodu Petřkovice 
(odbor vnitřních věcí) nebo na 
tel. 599 429 101.

 Miroslava Mokrošová
 ved. odboru vnitř. věcí 

INFORMACE K VOLBÁM 2008
Rozhodnutím prezidenta republiky ze dne 16. července 2008 byly vyhlášeny volby 

do zatupitelstev krajů a do Senátu Parlamentu České republiky. Prezident republiky 
tímto rozhodnutím stanovil, že volby proběhnou v pátek 17. října 2008 a v sobotu 
18. října 2008. 

Služil za Čepičky
Lojžik narukoval aš na Slovensko, to viče, na 

dva roky se mu moc něchčelo, dyč doma něchal 
svoju Heidi. Ale po přisaze se dostal do Olomuca, 
to už bylo lepše a to im staři mazaci povjedali, 
že velitel je jeden z mala dobrych ludži, a jak se 
robi jakašik akcia, tak da synkum opuščak. Tuš, 
to byla voda na Lojžika. Přihlašil se na všecko, 
co bylo vyhlašene, choc v ničim něbyl extra. Raz 
byla akcia na plavani, 1500 m mušeli vojaci ze 
všelijakych posadek na čas uplavač. Lojžik se 
přihlašil, choc chodžil enem na rameno Odry. 
Všeci mu fandili, jak se postavil na ten schudek, 
pištola vystřelila a Lojžik bauchrem hupsnul do 
bazena. Niš se vyhrabal, všeci už byli daleko před 
nim. Kamaradži na něho volali: „to ši se přišel 
kupač či co?“ Skončil posledni, ale rychtik opuš-
čak dostal. Po druhe zaš na lyžach, napakovany, 
cely život na nich nestal, tuš jak se dostal mezi 
dva stromy, kver se šprajcnul, lyže odeply a mušel 
čekač na teho, co jel za nim; ale mjel opuščak. 
Tuš na vojnu spominal rad, doma bylo hluboko 
do hrnca, bylo ich endele vendele, un se v jidle 
něvybiral, tak mu i kuchaři sem tam cošik přidali 
a dojit se chleba z marmeladu. Vojnu přežil, 
a včil jak se vojna mjela zrušič, tak pravjel, že 
to je škoda, synci by mjeli narukovač na 1 rok, 
to je došč, dostač spravedlive velitele, a po vojně 
se hned od mutry odkludžič, dokuč se umi o sebe 
postarač, že přijdu rychtik chlopi. Synci by mjeli 
išč, jak im je do dvacitky, a dževuchy nešporovat, 
ty by poslal v patnašči rokach na pul roku za 
třimetrovu ščenu a mjeli by se naučič všecko, co 
do života potřebuju. Myslim se, že kus pravdy 
v tym je.  Alice Závodná
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Postřehy z Vietnamu II.
A byli jsme v Hanoji. Na Tonyho čekala 

část jeho početné rodiny, která se pro 
nás na letiště vypravila mikrobusem. Po 
přivítání s jeho rodinou jsme mikrobusem 
vyrazili do ulic Hanoje. Čím více jsme se 
blížili k centru města, tím více jsme s úža-
sem sledovali okolní dopravní ruch. Všude 
kolem nás se to jen hemžilo motorkami 
a skútry. Mezi nimi se neuvěřitelně pro-
plétali cyklisti a občas i chodci (sebevrazi). 
Občas nějaké to auto se stále troubícími 
klaksony dotvářelo celý kolorit. Protože 
aut je ve Vietnamu nedostatek z důvodu 
vysoké spotřební dani, většina Vietnamců 
se pohybuje na jednostopých vozidlech. 
A jsou vskutku vynalézaví. To, co jsme 
viděli na dvou kolech (někdy i třech), by 
našeho policistu asi přivedlo k šílenství. 
Na motorkách se běžně najednou přepra-
vují tři, čtyři i pět osob, podle toho, jak 
početná je rodina. Děti jsou vměstnány 
mezi rodiče a všichni radostně uhánějí 
přecpanými ulicemi Hanoje. Viděl jsem 
i kojící matku s dítětem na zadním seda-
dle, prostě Vietnam. Motocykly i kola zde 
slouží i jako nákladní dopravní prostře-
dek. Pokud před sebou uvidíte pohybující 
se stoh rýžové slámy nebo obrovskou klec 
plnou slepic, tak to je cyklista nebo moto-
cyklista, který bravurně balancuje s tímto 
nákladem. Viděl jsem i cyklistu vezoucí-
ho 6m železnou traverzu připevněnou 
na kolo. Kdyby si aspoň konce traverzy 
označil praporky! A tenhle celý mišmaš 
pusťte do křižovatky, kam vjedou všichni 
najednou a nepochopitelným způsobem 
se vzájemně nepozabíjejí. Často jsme za-

vírali oči a čekali na srážku. Překvapivě 
k žádné nikdy nedošlo. Později jsme po-
chopili pravidla zdejšího provozu. Musíte 
jet pokud možno plynule a ne moc rychle, 
aby ostatní mohli reagovat a navzájem se 
vyhýbat. Jednou večer jsme se snažili přejít 
přes rušnou hanojskou třídu. Já ani Pavel 
jsme nenašli odvahu do ulice sami vkro-
čit. Samozřejmě zde žádný přechod pro 
chodce nebyl. Nakonec jsme zbaběle šli 
v zákrytu za našimi vietnamskými přáteli. 
I zde fungoval obdobný systém: vstoupit 
a jít stále dál, nezastavovat se a hlavně 
nezmatkovat. 

Začátkem června, kdy jsme do Hanoje 
přijeli, zde ještě nezačala ta největší vedra. 
Přesto se tady denní teploty pohybovaly 
okolo 36 °C. V noci to bylo lepší, teploty 
klesaly na 30 °C. Zásadním rozdílem proti 
horkům, která panují občas i u nás v Evro-
pě, je obrovská vlhkost vzduchu. Od chvíle, 
kdy jsem vystoupil z klimatizované letištní 
haly, jsem až na několik málo hodin byl 
trvale zpocený. Zdejší vlhkost potvrzovaly 
časté tropické bouřky – obrovské přívaly 
deště, které zdejší kanalizace nekanalizace 
málokdy vstřebá, a tak jsme se několikrát 
mohli setkat s kuriózními situacemi. Při 
našem výletu do zátoky Ha Long jsme 
se vraceli lodí z ostrova Cat Ba do města 
Hai Phong. Loď doplula do přístavu, kde 
byla přístavní hala jako u nás na vlakovém 
nádraží. V hale se mačkaly davy lidí, pro-
tože celý prostor včetně přilehlých ulic 
byl zaplaven vodou po nedávné bouřce. 
Vyzuli jsme boty, tašky dali nad hlavy 
a brodili jsme se na suché místo k taxíku. 
Horší už to měli drobní Vietnamci s ma-
lými dětmi. 

Stále nám ale nepršelo. Většinou bylo 
pod mrakem, ale když vysvitlo slunce, 
stálo to zato. Při našem prvním koupání 
v moři byl Pavel celý natěšený, že se tro-
chu opálí, aby bylo vidět, že byl u moře. 
Oba s Tonym, nechápu, proč se chtěl 
Tony opálit, se vyvalili asi tak na čtvrt 
hodiny na pláž a chytali bronz. Asi za-
pomněli, kde jsou. Později vypadali jak 
krevety před pozřením. A tak skončilo 
naše opalování ve Vietnamu. 

A ještě k těm vedrům. Pokud nespíte 
v pokoji s klimatizací, což ve zdejším pás-
mu činí asi každý běžný turista (tzv. „Mas-
ňák“), máte to těžké. Aby se dalo aspoň 
trochu dýchat, musíte spát v noci u otevře-
ného okna. Problém je v tom, že nevíte, co 
do pokoje vletí nebo vleze. Časem si ale na 
všechna ta malá překvapení zvyknete a nic 
vás až na výjimky nepřekvapí.
Pokračování příště

Ing. Kristián Gebauer

Poradní sbor seniorů 
primátora města Ostravy

vyhlašuje  
II. ročník ankety

Senior roku 
2008

Návrh na ocenění 
u příležitosti 

Mezinárodního dne seniorů 
může do 15. října 2008 

zaslat každý, kdo zná ze 
svého okolí aktivního nebo 
něčím jiným výjimečného 

Ostravana  
staršího 60 let.

•	 V	přihlášce	je	třeba	uvést	
jméno,	příjmení,	věk	a	kontakt	
na	kandidáta,	zdůvodnění	
nominace,	jméno	a	kontakt	
předkladatele.	

•	 Tipy	posílejte	na	adresu:	
redakce	Ostravská	radnice,	
Prokešovo	nám.	8,		
729	30	Ostrava,	nebo	e-mail:	
gbalcarikova@ostrava.cz.

•	Na	obálku	nebo	do	e-mailu	
připište	heslo	Senior	roku	
2008.	
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Na začátku byla dobrá zpráva pro 
všechny seniory či ty, kterým to již moc 
„nechodí“, že je možnost dostat se spe-
ciální autobusovou linkou Raškovice 
Ondráš – Lysá hora až na vrchol nejvyšší 
hory Beskyd. Výbor Klubu seniorů tedy 
objednal tři měsíce dopředu tuto spe-
ciální linku a připravil zájezd, který byl 
okamžitě vyprodán, a všichni milovníci 
hor se těšili. 

Tak to byla ta dobrá zpráva. Tu horší si 
všichni vyslechli ráno těsně před odjez-
dem, kdy se dozvěděli, že slíbený autobus 
z Raškovic nepojede, a tudíž je třeba 
urychleně změnit místo zájezdu. Vyhrály 
Pustevny, Radhošť a okolí. V těchto mís-
tech jistě všichni už byli, ale hezké zážitky 
si člověk rád zopakuje.

Pustevny nás přivítaly sice chladným, 
ale krásným počasím. A tak se senioři 
rozdělili podle svých schopností a zájmů. 
Jedni si prohlédli krásné útulny Maměnku 
a Libušín, postavené kolem r. 1910, a pak se 
rozhodli po procházce Pustevnami odpočí-
vat, někteří se rozhodli pokračovat dále na 
vrchol památné hory Radhošť (1129 m).

První krásný výhled na Pustevny po-
skytla cestou rozhledna Cyrilka a další 
zastávka byla u sochy pohanského boha 
Radegasta, kterou vytvořil sochař A. Po-
lášek a odhalena byla v r. 1931. V současné 
době vidíme již jen kopii, která v r. 1998 
nahradila originál.

Bůh Radegast se na nás tvářil jako 
obvykle nepřívětivě, a tak dojem bylo 
třeba vylepšit a posilnit se na další cestu. 
Tentokráte místní specialitou nazvanou 

„Valašský penicilín“. Můžeme vřele dopo-
ručit – každou chorobu zapudí a náladu 
zlepší!

Takto posilněno se vypravilo zdolat vr-
chol 6 seniorů - turistů: manželé Střílkovi, 
MUDr. Škutová, Lucie Majerová, Marie 
Skácelová a Šárka Klučková. Cestou jsme 
si také prohlédli místo, odkud byl vyjmut 
první ze základních kamenů pro Národní 
divadlo v Praze. 

Vrcholu bylo dosaženo, turist ické 
záznamníky ozdobila razítka, jeden vr-
cholový „Valašský penicilín“ v horském 
hotelu Radegast a cesta zpátky ubíhala 
v dobré pohodě.

Naším příštím cílem byly Staré Hamry. 
V útulném horském hotelu Charbulák, 
postaveném v r. 1918 na Gruni, kde po-
býval rád i Petr Bezruč, se nás ujala milá 
majitelka paní Charbuláková, která všech-
ny účastníky nakrmila dobrou svíčkovou, 
s plnými žaludky se už na Lysou horu 
nevzpomínalo.

Krásné počasí zlákalo mnohé zase 
k procházkám, a tak si někteří vyšli na 
Švarnou Hanku, jiní si prohlédli Bezručo-
vu školu a známý dřevěný kostelík Panny 
Marie Pomocné z r. 1887.

Pak už únava vykonala své a všichni rádi 
jeli odpočívat tentokráte domů.

Abych nezapomněla – na Lysé hoře byla 
celý ten den mlha! To bylo asi proto, že nás 
tam nechtěli vyvést. Zkrátka, všechno je 
vždy jinak, a i přes změnu trasy se zájezd 
vydařil.

O krásné zážitky se s vámi podělila 
Šárka Klučková

Mateřská škola Ostrava-Petřkovice,  
U Kaple 670, příspěvková organizace

Naše zářící školka
je již z dálky nepřehlédnutelná! Prošla 
rozsáhlou rekonstrukcí, kdy v první části 
se měnila střecha, okna a dveře za plastové 
a v druhé části se budova zateplovala i s no-
vou fasádou, obnovovala se elektroinstala-
ce, odpady, voda, obklady, dlažby, drobné 
stavební úpravy a nakonec se všechny 
místnosti malovaly. Rekonstrukce probí-
hala v celé budově – od prostorných tříd 
až po nejmenší kabinety. „Všechny práce 
organizovala firma pana M. Vjačky, který 
dále přizval ke spolupráci fa p. J. Gajdečky,  
fa p. J. Janoše a fa p. R. Janoše, a o tom, 
že organizace byla dobře zvládnutá svědčí 
fakt, že se jim podařilo všechny práce 
ukončit před začátkem školního roku. 

Za to všem pracovníkům patří dík, ale 
také rodičům, kteří odhlásili děti o týden 
dříve před prázdninami, a hlavně větší 
části personálu mateřské školy, který 
o své dovolené zahájil důkladný úklid. 
Chvílemi se práce zdála nekonečná 
a nezvládnutelná, ale povedlo se! A vý-
sledkem je nádherná školka, do které jste 
všichni srdečně zváni dne 14. 10. na den 
otevřených dveří. Rádi se vám pochlubí-
me a předvedeme. Je nás na to dost – 84 
dětí a 11 dospělých zaměstnanců. Školka 
žije svým bohatým programem. Máme 
spoustu kroužků – keramiku, angličtinu, 
gymnastiku, Hopsalína, snad i mažoretky 
(podle zájmu dětí a rodičů) a tradičně 
otevíráme 1. 10. 2008 klub „Sluníčko“ pro 
maminky s malými dětmi. Bude každou 
středu od 15.00 do 16.00 hodin a vystří-
dají se v něm všechny paní učitelky. Akcí 
máme naplánovaných spoustu – každý 
měsíc jedno divadelní představení, pak 
„Strašidelný den“, „Den veselých čertí-
ků“ až po „Vánoční dílničky“ s rodiči. To 
je jen stručný výčet do konce letošního 
roku. O dalších akcích vás budeme časem 
informovat. 

 Za kolektiv zaměstnanců a děti z MŠ
 Hana Hrubá

Senioři poznávali 12. září Beskydy

Celý školní rok byl doslova nabit různými 
koncerty, předehrávkami, soutěžemi a výsta-
vami, do kterých byli zapojeni všichni žáci 
i učitelé. V jarních měsících probíhaly soutěže 
základních uměleckých škol. I tentokrát naši 
žáci prokázali, že jsou schopni reprezentovat 
jak naši školu, tak dobré jméno Petřkovic. 
Domnívám se, že i velikostí malá škola může 
mít své talenty.Velmi významný byl pro nás 
Festival ZUŠ, který se skládal z několika kon-
certů. Organizátorem tohoto festivalu jsou 
všechny základní umělecké školy v Ostravě. 
Tedy přesněji sdružení ředitelů těchto škol. 
Tento festival, který se konal pod záštitou pri-
mátora města Ostravy, představoval ucelenou 
přehlídku výsledků práce tohoto typu škol. 
Věříme, že festival bude obohacovat kulturní 
dění v Ostravě i v následujících letech. Již nyní 
je sedmý ročník v plném proudu. Další naše 

aktivita se zaměřuje na organizování výchov-
ných koncertů pro mateřské a základní školy. 
Tyto výchovné koncerty pořádáme bezplatně, 
a to nejen v našem blízkém okolí. Spolupracu-
jeme také s dalšími uměleckými subjekty a ob-
čanskými sdruženími. Jsme tomu rádi, neboť 
se tato spolupráce velmi osvědčila. Vedle 
hudebního oboru má naše škola také výtvar-
ný obor, který se prezentoval během celého 
roku svými pracemi v prostorách školy i na 
vernisážích v Kulturním domě v Petřkovicích 
nebo na základní škole v Hošťálkovicích. Také 
jsme přijali pozvání na každoroční ostravský 
Jarní salón, kde byly vystaveny práce našich 
dětí. Výstava prací proběhla v prostorách ZUŠ 
Sokolská v Ostravě 1. 

A co se změnilo v samotné škole? S větší-
mi úpravami je především spojeno období 
školních prázdnin. Letos jsme realizovali 

výměnu posledních čtyř plastových oken 
a kompletně adaptovali sekretariát a jednu 
učebnu hudebního oboru. Od výměny oken 
si slibujeme nejen větší tepelnou pohodu 
v zimních měsících, ale i úsporu nákladů 
za zemní plyn. I touto cestou bych rád 
poděkoval Radě úřadu městského obvodu 
Petřkovice za vstřícný přístup. Podstatnou 
úpravou prošly oba vstupní vchody do školy. 
Vchody jsme opatřili novými stříškami proti 

(Pokračování na straně 6)

Ohlédnutí za uplynulým školním 
rokem v základní umělecké škole
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Strážníci pomohli zraně-
nému muži

Dne 4. 9. 2008 ve večerních hodinách 
pomáhali strážníci v Ostravě-Petřkovicích 
podnapilému muži, který na zastávce 
MHD upadl a poranil se na hlavě, přičemž 
mu zapadl jazyk. Strážníci muži okamžitě 
poskytli první pomoc a přivolali na místo 
rychlou záchrannou službu. Zraněný muž 
byl poté převezen na urgentní příjem 
Městské nemocnice Ostrava. 

Krádež kočárku
Dne 9. 9. 2008 po půl sedmé večer si ko-

lemjdoucí občan všiml muže s kočárkem, 
který stál na zastávce MHD v Ostravě-Petř-
kovicích. Kočárek se mu zdál povědomý, 
protože stejný náleží jeho sousedce, proto 
se chtěl také dotyčného zeptat, odkud ho 
má. Žádné odpovědi se mu ale nedostalo, 
muž se dal okamžitě na útěk. Všímavý 
občan se ale jen tak odbýt nedal a muže 
po chvíli sám zadržel. Byl si jist, že muž 
kočárek sousedce odcizil. Poté kontakto-
val ostravské strážníky, kteří si po příjezdu 
muže převzali a předali jej státní policii. 
Ti celou záležitost dále šetří.

(Pokračování ze strany 5)
povětrnostním vlivům a nechali opravit 
omítku včetně malování. Byla provedena 
generální oprava na hudebních nástrojích 
u dvou fléten a dvou klarinetů. Byly koupeny 
tři notové stojany do sálu. Pro nově vznikající 
komorní uskupení komorních fléten byla po-
řízena basová a tenorová flétna. Ve výhledu 
bychom chtěli zakoupit dataprojektor s vi-
zualizérem a využít možnosti informačních 
technologií ve výuce, zvláště v kolektivních 
předmětech. Aleš Chyla, ředitel

Ohlédnutí za…

Velkým problémem všech větších měst, 
a město Ostrava není v tomto výjim-
kou, je zvýšený výskyt toulavých zvířat, 
která ohrožují zdraví a život občanů, 
mohou být nositeli infekcí, různých 
nemocí a v neposlední řadě ohrožovat 
bezpečnost a plynulost silničního pro-
vozu. Z těchto důvodů je nutno takováto 
zvířata nějakým způsobem odchytit 
a na nezbytně nutnou dobu izolovat od  
ohroženého okolí.

V Ostravě provádí odchyty volně po-
bíhajících psů, koček i jiných zvířat pra-
covníci odchytu Městské policie Ostrava, 
kteří působí na území celého města, ale 
také měst a obcí, se kterými má Ostrava 
uzavřenu tzv. příkazní smlouvu – Klimko-
vice, Petřvald, Velká Polom, Horní Lhota, 
Dolní Lhota a Havířov. 

Odchytávána jsou zv ířata, která 
ohrožují život, zdraví nebo majetek 
osob a která se pohybují bez dozoru 
na veřejném prostranství, ve veřejně 
přístupných objektech, v hromadných 
dopravních prostředcích nebo ve spo -
lečných prostorách obytných domů. 
Při své činnosti jsou pracovníci úseku 
v ybaveni pot řebný mi pomůckami 
pro bezpečný odchyt a manipulaci 
s odchyceným zvířetem, např. chytací 
síť, odchytovou tyč apod. Pracovníci 
jsou k provádění odchytů také řádně  
odborně vyškoleni.

Odchycená zvířata jsou umisťována 
do karanténních kotců útulku v Ostra- 
vě – Třebovicích, předávána Záchranné 
stanici v Bartošovicích nebo předávána 
jiným organizacím, které se specializují 
na ochranu zvířat. Vždy záleží na tom, 
o jaké zvíře se jedná. 

Specifickou náplní činnosti pracovní-
ků úseku odchytu je odchyt toulavých 

koček v rámci tzv. regulace populace 
toulavých koček. Toulavé kočky jsou 
pro člověka nebezpečné především 
z epidemiologického hlediska, neboť se 
pohybují např. po skládkách, setkávají se 
v okrajových částech obcí s volně žijícími 
zvířaty (lišky, kuny, potkani atd.) a jsou 
původci některých přenosných infekcí 
- vzteklina, toxoplazmóza, toxokaróza, 
salmonelóza, dermatomykózy a další. 
Proto je třeba mít jejich výskyt pod kon- 
trolou a v maximální možné míře zame-
zit jejich množení. Z tohoto důvodu jsou 
takto odchycené kočky nejprve vyšetře-
ny, a nejsou-li nemocné, je u nich prove-
dena kastrace. Poté jsou vypouštěny zpět 
do lokalit, kde byly odchyceny.

Počty odchycených zv ířat jen na 
území města Ostravy jsou rok od roku 
vyšší. Zatímco např. v roce 1997, kdy 
byla činnost úseku odchytu Městské po-
licie Ostrava zahájena, bylo odchyceno 
531 zvířat, v roce 2007 to bylo již 1 360 
zvířat. Konkrétně na území městského 
obvodu Petřkovice bylo v roce 2007 
odchyceno 19 zvířat, z toho v jednom 
případě se jednalo o nemocnou kočku 
a jednou o užovku, která byla následně 
vypuštěna do přírody daleko od obyd-
lené zástavby. V letošním roce od ledna 
do konce srpna bylo odchyceno již 
1 047 zvířat, z toho 18 v Petřkovicích –  
16 psů skončilo v útulku v Ostravě –  
Třebovicích, 1 vysí lené káně, které 
bezvládně leželo na chodníku, bylo 
předáno pracovníkům Záchranné 
stanice v Bartošovicích a jedna užov-
ka obojková, která vyděsila obyvatele 
rodinného domku, kde se vyhřívala na 
sluníčku, a kterou odchytáři následně 
vypustili do přírody.

Odchyty toulavých zvířat

1) Svou potenciální oběť si vyhlédnou již 
v dopravním prostředku. Sledují ji až k ná-
kupnímu centru. Osobě může pachatelův 
„komplic“ dokonce nabízet nějaké zboží a vy-
dávat jej za značkové. Takto odvede pozor-
nost oběti, která je během několika sekund 
okradena. Pachatelé odchází z místa.

 2) Akce „na obchodní ploše“. V prostoru 
centra si pachatelé „vyhlédnou“ osobu, která 

si odloží si zavazadlo přímo do nákupního 
vozíku. Oběť sledují a osloví bagatelním 
dotazem. Dotazovaná osoba se snaží poradit 
a opět odvrátí pozornost od svých věcí. Znovu 
nastává prostor pro spolupachatele, který 
mezitím nic netušící osobu okrádá. Tázající se 
pachatel „slušně poděkuje“ a odchází pryč.

3)Akce „parkoviště“ nákupních center. 
Při nakládání zboží do zavazadlového 

prostoru si oběť odloží 
své osobní věci na před-
ní sedadlo svého vozu 
nebo je nechá zavěšené 
v nákupním vozíku, po-
případě v zavazadlovém 

prostoru. „Šestý smysl nenechavců“ oka-
mžitě „zafunguje“. Pachatelé monitorují 
prostor parkoviště, dokonce jej objíždějí ve 
vozidlech. Policisté zaregistrovali i několik 
případů plížící se kapsářky k oběti jako 
„kočka“. Žena otevřela přední dveře, od-
cizila kabelku a s „lupem“ odešla klidným 
krokem z místa činu. 

por. Bc. Gabriela Holčáková
 komisařka

Policie ČR informuje
Taktika kapsářů při okrádání nic netušících občanů
Dle slov vedoucího ostravského týmu KAPSA nprap. Bc. Daniela Bárty pracují kapsáři 
v organizovaných skupinách. Ke krádežím využívají i nezletilých dětí. Způsobů, které 
kapsáři využívají, je několik a můžeme je rozdělit na několik míst.

STATUTÁRNÍ MĚSTO OSTRAVA – MĚSTSKÁ POLICIE
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ZážitKy Z PráZDnin
Byla jsem na táboře a pak jsme byli v Egyptě. 

Bylo tam horko a koupali jsme se v bazéně 
a v moři. Moc se mi tam líbilo.

Kristýna Hlavsová, 4. B
O prázdninách jsme byli na hradě Bezděz. 

Jeli jsme tam asi 30 minut. Na hradě jsme 
viděli střelce a lukostřelce. Dolů se šlo hůř 
než nahoru. Potom jsme byli na Ještědu. Na-
horu jsme museli jít 5 km pěšky, dolů jsme jeli 
lanovkou.

Daniel Jedlovec, 4. B
Byli jsme v ZOO Lešné, bylo tam moc krás-

ně. Jela jsem na velbloudovi s Aničkou a fotili 
jsme se. Taky jsme jeli na klouzačce a to se 
nám moc líbilo.

Lucie Kilarová, 4. B
Byla jsem na 2 týdny u moře v Černé Hoře. 

Sluníčko nám svítilo. Měla jsem tam i kama-
rádky Káju, Kristu a Kiki. Moře bylo akorát. 
Koupaly jsme se a opalovaly. Bylo tam moc 
hezky.

Vendula Škutová, 4. B
PODZiM

Já se těším na podzim, protože budeme mít 
nový bazén. Těším se hlavně na to, až přijede 
bagr a vybagruje základy a zvětší nám hřiš-
tě. A pak zasadíme trávu a budeme pouštět 
draka.

Dominik Jurčík, 3. A
Na podzim červená a žloutne listí. Hodně 

prší a fouká, ochlazuje se. Pouští se draci. Zví-
řatům se mění srst. Sbíráme kaštany a žaludy. 
Podzim moc rád nemám, radši mám léto.

David Solnař, 3. A
Na podzim si zvířátka dělají zimní srst 

a hledají potravu na zimu. A taky se sklízejí 
brambory a ze stromů se trhají jablka a barví 
se listí a pouštějí se draci. Sbíráme kaštany 
a žaludy. Podzim se mi líbí.

Hanka Robenková, 3. A
Jednou ráno jsem se probudila a viděla jsem 

venku listí na stromech. Nebylo zelené, ale hně-
dé, červené, žluté a oranžové. Šla jsem do lesa 
na hřiby, žaludy a kaštany. Žaludů a kaštanů 
jsem měla plnou tašku, hřiby jsem měla jen 
dva. Mám ráda podzim.

Tereza Jančíková, 3. A
těšíMe Se nA šKOlU V PřírODě V BUDi-
šOVě nAD BUDišOVKOU

Strašně moc se těším na školu v přírodě, 
protože budeme mít různé soutěže a hry. 
S holkami i se mnou je nás dohromady na 
pokoji šest. Myslím, že bude velká legrace. 
Budeme soutěžit v družstvech. Budeme chodit 
taky do lesa Těším se i na maškarní ples, budu 
roztleskávačkou. Budeme tam od pondělí do 
pátku. Jak se znám, vezmu si s sebou velkou 
tašku. Přála bych si, aby bylo hezké počasí, ale 

kdo ví, může být i škaredě. Moc se tam těším 
a doufám, že nám to vyjde. 

Kamila Uvírová, 4. A
Na škole v přírodě je moc hezky. Určitě tam 

bude sranda. Moc se tam těším. Dobře tam vaří. 
Hlavně se těším do města. Je to krásné prostředí. 
Těším se tam, protože se nebudeme moc učit. 
Ráno se budeme učit dvě hodiny, potom bude 
oběd, po obědě odpolední klid a odpoledne 
půjdeme ven. Venku budeme hrát hry a někdy 
půjdeme do lesa. Doufám, že vyjde počasí. Taky 
bych chtěl, aby poslední den byla kanadská noc. 
To znamená, že se ráno probudíte pomalovaní. 
Bude tam i maškarní ples, už se moc těším.

Karel Michalík, 4. A
Září V PrVní tříDě

Nové žáčky slavnostně přivítal pan starosta, 
pan ředitel i paní zástupkyně. Do lavic usedlo 
1. září 42 prvňáčků. Školáčci přišli v doprovo-
du rodičů i prarodičů a třídy byly rázem plné. 
Děti vypadaly nebojácně, neuronily ani slzičku. 
V očích rodičů se však zračily obavy, u některých 
byla patrná nervozita a otázka: „Jak to všechno 
dopadne?“ První vyučovací hodina utekla jako 
voda, žáci odcházeli domů obdarováni pomůc-
kami, pracovními sešity a sladkostmi. 

Děti si velice rychle zvykly na nové prostředí, 
jiný režim dne, na nové povinnosti. Snad nej-
více se těší na velkou přestávku, během které 
si dopřávají dobroty od maminek. Někdy je 
až neuvěřitelné, co všechno se do takového 
bříška vejde. A nejoblíbenější předmět? No 
samozřejmě tělocvik. 

Podnikli jsme i výpravu na červenou školu, 
kde nám náš průvodce, pan ředitel, ukázal 
různá zákoutí školy. Navštívili jsme i ježibabu 
na půdě, která však bohužel nebyla doma. 
Tak jsme alespoň obhlídli její pec. S písničkou 
„Žabička zelená“ jsme měli úspěch v 9. třídě, 
která nám na oplátku zazpívala písničku od 
skupiny Elán. Navštívili jsme i starší kamarády 
na budově 1. stupně a druháci nám předvedli, 
jak jim jde čtení a počítání. 

My však taky pilně pracujeme a pronikáme 
do tajemné říše čísel a písmen. Za svou těžkou 
práci si děti zaslouží odměny, takže kromě 
jedniček dostávají i hezká razítka a nálepky. 
Vypadá to, že nastoupil ročník velice svéráz-
ných osobností, které se jen tak nezaleknou 
a jdou si svou cestou.

Přejeme všem prvňáčkům hodně úspěchů 
a kamarádských vztahů a spoustu krásných 
zážitků. 

Mgr. Sylva Piskallová
VýStAVA ZAHráDKářů 

Dne 29. 9. jsme se byli se třídou podívat 
na výstavě. Byly tam různé květiny, kaktusy, 
zelenina a ovoce. Dokonce tam byli i dva velcí 
pavouci. My jsme tam přispěli různými výrobky, 

měla jsem tam strašidlo z dýně a sklenici, ve 
které bylo zavařené ovoce.

Výstava se mi moc líbila.
 Lenka Rumpová, 5. A

Ze SlOHOVýcH PrAcí DeVáťáKů 
nA téMA „ÓDA“:
Půvabné ženy
Jak krásné jsou ženy?
Jako hvězdy v temné noci!
Jak by mohl život za něco stát?
Kdyby se o ně nemohl nikdo bát.
Jak dokážou muže přimět psát?
Jak dokážou svou krásou oslnit sluneční zář ?
A když přijde temná noc,
jediným úsměvem ji zaženou. 

Lukáš Chrostek, 9. A
ZAjíMAVOSti A ČíSlA Z nAší šKOly
První školní den 

Na zahájení školního roku nastoupilo cel-
kem 311 žáků, početní převahu mají děvčata 
166, chlapců je jen 145. Ve 3. A jsou chlapci 
skoro utiskováni, je zde 8 chlapců a 20 dívek. 
Do školní družiny máme zapsáno 71 dětí ve 
třech odděleních. Škola má již několik let sta-
bilní počet žáků kolem 310, kteří k nám chodí 
z Petřkovic, Ludgeřovic, Koblova, Antošovic.

 
Hodně štěstí v nové škole

Koncem září od nás odešli najednou Ma-
ruška, Vašek, Mikuláš a Natálka Mikeskovi 
z Koblova. Celá rodina se přestěhovala do 
Horní Bečvy v Beskydech. Přejeme našim už 
bývalým žákům, ať se jim na nové škole líbí, 
daří a snad si také občas vzpomenou na své 
spolužáky. 

Výuka plavání
Plaveckou výuku absolvují každoročně žáci 

druhých a třetích ročníků. Letos nám chodí 
plavat 72 dětí. Výcvik probíhá v novém bazénu 
Ještěrka v Bartovicích. Děti jezdí zvláštním au-
tobusem, který je doveze k bazénu a zpět takže 
minimalizujeme možnost nachlazení. Rodiče 
tuto dopravu dobrovolně hradí, protože ví, že 
dovednost plavání je pro život nezbytná. 

Jen málo dětí se plavání nezúčastňuje. 

škola v přírodě
V pondělí 29.9.2008 odjelo do školy v pří-

rodě v Budišově nad Budišovkou 48 žáků, 3 
učitelky a 2 vychovatelky. Do Budišova jezdíme 
pravidelně každoročně, děti se těší do známých 
míst. Paní učitelky ve známém prostředí lépe 
organizují celý program a mají se správcem 
a s kuchařkou dobré kontakty. Letos budou děti 
putovat po světadílech a jako obvykle se nejvíc 
těší na odpolední klid, ve kterém mohou řádit 
na pokoji a večerní diskotéku.  

RNDr. Pavel Najman, ředitel školy

Ze školních lavic



– 10 –

poZnáváte se?

Vydává statutární město Ostrava – městský obvod Petřkovice • řídí redakční rada ve složení: šéfredaktor Rudolf Schmuch, Ing. Karel Gattnar,  
Mgr. Marie Gospošová, Šárka Klučková, Ing. Kristián Gebauer, RNDr. Pavel Najman • vychází jednou za dva měsíce  

• adresa: ÚMOb Pe tř ko vi ce, Hlučínská 135, 725 29  Ostrava-Petřkovice, tel.: 599 429 101, fax: 599 429 105, e-mail: po sta@petrkovice.ostrava.cz 
 • sazba a tisk RE PRO NIS • registrováno pod číslem MK ČR E 12772 • Toto číslo vychází 10. 10. 2008. 

Letos je nám 65 let... 
8. třídy v roce 1957
Setkání se koná 8. 11. 2008 
v 15.00 hod.  
v restauraci U Sněhoty.

TRAVESTI SHOW

Výběr toho nejlepšího

Královny 
noci 

Vánoční show
Kulturní dům 

Petřkovice

pátek 14. listopadu 2008 
od 19.00 hodin

 cena vstupenky: 160 Kč
 2 hodinové show

Předprodej a prodej  
vstupenek na ÚMOb Petřkovice,  

tel. 599 429 106.

www.kralovnynoci.cz


